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Beschrijvingsbrief 
89ste algemene vergadering 
( 45ste jaarlijkse algemene vergadering) 

Bij het hoofdbestuur zijn tot en met 16 maart 1992 op de be
schrijvingsbrief voor de 89ste algemene vergadering (45ste 
jaarlijkse algemene vergadering) te houden op 22 en 23 mei 
1992 in de Flint te Amersfoort - gepubliceerd in het januari/fe
bruarinummer van Vrijheid en Democratie- de volgende moties 
en/of amendementen binnengekomen. 

De vergadering zal beginnen op: 
vrijdagmiddag 22 mei 1992 om 
14.00 uur 
vrijdagavond 22 mei 1992 om 19.30 
uur 
zaterdagochtend 23 mei 1992 om 
10.00 uur 
zaterdagmiddag 23 mei 1992 om 
14.00 uur. 

1. Motie: KC Amsterdam 
Betreft: agendapunt 3b 
Tekst: 
De ledenvergadering van de KC 
Amsterdam in februari 1992 bijeen: 
Overwegende: 
- dat op 31 oktober van ditjaar een 

themadag wordt georganiseerd 
over de kwaliteit van het onder
wijs; 
dat een werkgroep ingesteld door 
het hoofdbestuur onder leiding 
van mevr. drs. N. Kroes inmiddels 
bijeen is gekomen om de opzet van 
en inhoud voor de themadag te 
bespreken; 

- dat onder het begrip "kwaliteit" 
vele verschillende onderwerpen 
ressorteren. 

Stelt voor: 
- dat de volgende onderwerpen op 

de themadag over kwaliteit in het 
onderwijs worden besproken en 
derhalve in de stellingen moeten 
worden meegenomen: 
- beleid t.a.v. gemengde scholen; 
- evaluatie PB 51 campagne "kies 

exact"/toekomstig beleid; 
- kwaliteitseisen voor afronding 

van het onderwijs, zowel voor 
het lager beroepsonderwijs, als 
middelbaar, hoger en universi
tair onderwijs; 

- de wijze van financiering van 
het onderwijs i.r.t. de op te le
veren kwaliteit; 

- de positie van het Nederlands 
onderwijs t.a.v. de andere Eu
ropese landen (b.v. de grensre
gio); 

- beleid t.a.v. de speerpunten in 
het universitair onderwijs, met 
als doel het onderscheidend 
vermogen en daarmee de kwa
liteit van de Nederlandse uni
versiteiten te vergroten, 

en gaat over tot de orde van de dag. 

Toelichting: 
Naast de in deze motie aangegeven 
onderwerpen zullen uiteraard ook 
vele andere onderwerpen op de 
themadag over de kwaliteit van het 
onderwijs aan de orde komen. De 
bedoeling van deze motie is niet om 
een uitputtende inhoudsopgave 
voor de themadag aan te leveren, 
maar wel om de onderwerpen te be
noemen die zeker in de discussie op 
31 oktober moeten worden bespro
ken. 

Advies hoofdbestuur: 
De voorbereidende werkzaamheden 
van de werkgroep bevinden zich op 
het moment dat dit gedrukt wordt 
in een afrondend stadium en zijn 
ten tijde van de algemene verga
dering afgerond. Het meegeven van 
een uitspraak van de algemene ver
gadering aan de werkgroep is dan 
ook niet meer mogelijk. Het hoofd-

bestuur heeft echter de motie door
gezonden aan de werkgroep opdat 
daarmee in het voorbereidende 
stadium rekening kon worden ge
houden. 

2. Motie: afdeling Oegstgeest 
Betreft: agendapunt 3b 
Tekst: 
De ledenvergadering van de afde
ling Oegstgeest, bijeen op 25 febru
ari 1992, verzoekt de algemene ver
gadering te besluiten dat op poli
tiek-inhoudelijke discussie over de 
koers van de partij een structurele 
activiteit dient te zijn, waarbij zo
veel mogelijk leden dienen te wor
den betrokken. 

Toelichting: 
De discussie over "Ongebroken lij
nen" was een succes: alle leden die 
daaraan behoefte hadden waren in 
de gelegenheid om hun zegje te doen 
over de koers van de partij. De afde
ling Oegstgeest zou dan ook graag 
zien dat er regelmatig discussies 
van dit type worden georganiseerd. 
Helaas bevat de voortgangsrappor
tage op dit punt geen initiatieven. 
De aangekondigde themadagen en 
activiteiten van de partijraad en de 
partijcommissies zijn nuttig ter on
dersteuning van en als aanvulling 
op partijdiscussies, maar vormen 
daarvoor geen alternatieven. Vor
komen moet worden dat slechts en
kele leden zich met inhoudelijke 
vraagstukken bezighouden. 

Advies hoofdbestuur: 
Het hoofdbestuur is van mening dat 
themadagen en activiteiten van de 
partijraad en de partijcommissies 
wel degelijk een goed alternatief 
vormen voor de koersdiscussie. De 
uitspraken die tijdens deze discus
sies worden gedaan zijn richting
gevend als voorbereiding op de po
litiek-inhoudelijke discussie die op 
het niveau van de algemene verga
dering gevoerd zal worden over het 
verkiezingsprogramma; in die dis
cussie zal de koers van de partij 
uiteraard een belangrijk element 
zijn. 

3. Motie: KC Amsterdam 
Betreft: agendapunt 3e 
Tekst: 
De ledenvergadering van de KC 
Amsterdam bijeen in februari 1992: 
Concluderende: 
- dat er aan het hoofdbestuur een 

rapport is aangeboden over ta
lent-management binnen de 
VVD; 

- dat in december 1991 het hoofd
bestuur het rapport heeft bespro
ken; 
dat er vanuit het hoofdbestuur 
een plan van aanpak wordt opge
steld voor de verdere implemen
tatie van het rapport. 

Stelt voor: 
- dat in het plan van aanpak een 

behapbare implementatie-stra
tegie moet worden uitgewerkt; 

- dat dit betekent dat niet allemaal 
activiteiten tegelijkertijd moeten 
worden benoemd, maar dat er 
concrete "kleine stappen" moeten 
worden uitgezet (anders sterft het 

rapport een schone dood); 
- dat door middel van een "kleine

stappen-opzet" zowel de planning 
als controle, inclusief de evaluatie 
van de uit te voeren activiteiten 
door het hoofdbestuur in de hand 
te houden blijft; het hoofdbestuur 
kan helder worden afgerekend op 
het beleid; 

- dat in het plan van aanpak de 
doelstellingen worden gefor
muleerd, prioriteiten worden ge
steld, personele en financiële on
dersteuning wordt vermeld, als
mede een tijdsplaatje wordt 
weergegeven. 

En gaat over tot de orde van de dag. 

Toelichting: 
Met betrekking tot de invulling van 
het hoofdbestuur: het managen van 
talent betekent, dat met name op 
KC/afdelingsniveau de leden wor
den opgeleid en begeleid en dat men 
op het niveau van het hoofdbestuur 
op de hoogte is van het aanwezige 
talent en de ontwikkelingen inzake. 
Van de hoofdbestuursleden be
tekent dit een gestructureerde in
spanningsverplichting richting 
KC's/afdelingen. In het plan van 
aanpak zal hieraan aandacht moe
ten worden besteed. 

Advies hoofdbestuur: 
Op het tijdstip van de JAV zal het 
hoofdbestuur de implementatie van 
talent-management in de partij 
reeds in gang hebben gezet. Bij de 
voorbereiding van dit proces zijn de 
aanbevelingen van de KC/afdeling 
Amsterdam betrokken. 

4. Motie: KC Amsterdam 
Betreft: agendapunt 3c 
Tekst: 
De ledenvergadering van de KC 
Amsterdam bijeen in februari 1992: 
Overwegende: 
- dat een onderzoek heeft plaats

gevonden naar inhoud en vorm 
van het partijblad, 

- dat het hoofdbestuur aan het bu
reau PPGH/JWT opdracht heeft 
gegeven om met voorstellen te 
komen tot vernieuwing van het 
blad, 

- dat het hoofdbestuur er naar 
streeft om nog voor de JA V de 
verbeteringen ten behoeve van 
Vrijheid en Democratie te rea
liseren. 

Stelt voor: 
- om de creativiteit binnen 

PPGH/JWT optimaal te benutten, 
waarbij de volgende aandachts
punten dienen te worden meege
nomen: 
- maak Vrijheid en Democratie 

minder saai; 
- het toevoegen van opiniërende 

artikelen (ook van niet VVD
ers) is een vorm van verbetering 
van de leesbaarheid van het 
blad, PPGH/JWT zal met nog 
veel meer alternatieven moeten 
komen waaruit gekozen kan 
worden; 

- beschouw de lezers van het blad 
als volwassen mensen; het al
leen maar publiceren van VVD
peptalk en VVD-pepplaatjes 
heeft voor de lezer weinig toe
gevoegde waarde; diegenen die 
Vrijheid en Democratie lezen 
zijn ook zonder dit blad in staat 
om het liberalisme te promoten; 
geef ze derhalve intellectue
le/inhoudelijke munitie; 

- geef de relatie (en daarmee de 
toegevoegde waarde van V &D) 
aan met de andere VVD-perio
dieken en denk daarbij aan de 
toekomstige redactionele aan
pak. 

Toelichting: 
De voorstellen tot vernieuwing van 
PPGH/JWT zullen niet moeten lei
den tot marginale aanpassingen 
van Vrijheid en Democratie, zoals 
aanpassingen in de lay-out en het 
anders indelen van de inhoudsop
gave. Het gaat meer om een struc
turele vernieuwing die tot doel heeft 
de politieke output VVD-breed te 
verbeteren. Het blad moet juist de 
"gewone VVD-er" inspireren tot in
houdelijke discussie met anderen. 

Advies hoofdbestuur: 
Overnemen. 
Het hoofdbestuur beschouwt deze 
motie als een ondersteuning van het 
traject dat thans in gang is gezet. 
Hierbij zijn tevens de resultaten 
van de in 1990 uitgevoerde enquête 
onder de lezers van Vrijheid en De
mocratie nadrukkelijk meegewo
gen. Het gaat inderdaad om meer 
dan marginale aanpassing. Dat 
brengt met zich mee dat deze ver
beteringen nog niet voor de jaarver
gadering geëffectueerd kunnen 
worden. 

5. Motie: afdeling Ouder-Am
stel 
Betreft: agendapunt 3d 
Tekst: 
De algemene ledenvergadering van 
de VVD-afdeling Ouder-Amstel in 
ledenvergadering bijeen op 5 maart 
1992: 
Overwegende: 
dat in bijlage III van de beschrij
vingsbrief onder punt III gesproken 
wordt over "werving en opvang van 
jongeren". 
Voorts overwegende, 
dat met name op het punt van de 
werving van nieuwe leden bepaalde 
concrete actiepunten ontbreken, 
draagt het hoofdbestuur op/vraagt 
het hoofdbestuur: 
de mogelijkheid te onderzoekèn of, 
in overleg met de JOVD, er gekomen 
kan worden tot een gecombineerd 
lidmaatschap JOVD/VVD, uiter
aard overigens met behoud van ie
ders onafhankelijke status. 

Toelichting: 
Op deze wijze kan bij nieuwe leden 
van de JOVD (en/of VVD) de keu
zemogelijkheid worden geboden lid 
te worden van: 
a) alleen de JOVD 
b) alleen de VVD 
c) de JOVD en de VVD. 
Uiteraard kan met bepaalde contri
butiefaciliteiten hieraan een extra 
stimulans worden gegeven. Het 
wervend effect dat hiervan uitgaat, 
zowel voor de JOVD als (m.n.) voor 
de VVD lijkt ons evident. 
En gaat over tot de orde van de dag. 

Advies hoofdbestuur: 
Enkelejaren geleden is er langdurig 
gesproken in de Commissie VVD/ 
JOVD over tal van varianten van 
een gecombineerd lidmaatschap. 
Door de vele haken en ogen bleek 
dat niet te realiseren. Het hoofdbe
stuur heeft dan ook vorig jaar aan 
de algemene vergadering het voor
stel voorgelegd voor een geredu
ceerde contributie voor leden in de 

14 

categorie 18-23 jaar. Dit voorstel is 
aanvaard. Dit betekent dat in feite 
een lidmaatschap voor jonge leden 
van zowel VVD als JOVD niet meer 
op financiële bezwaren hoeft te 
stuiten en dat werving onder jonge 
leden, zoals de afdeling Ouder-Am
stel bepleit, reeds plaatsvindt. 

6. Motie: KC Amsterdam 
Betreft: agendapunt 3e 
Tekst: 
De ledenvergadering van de KC 
Amsterdam bijeen in februari 1992: 
Concluderende: 
- dat in de beschrijvingsbrief bij 

agendapunt 3e in wordt gegaan op 
een systematische evaluatie van 
het vormings- en scholingsaan
bod; 

- dat over de wijze waarop dit dient 
te geschieden geen mededelingen 
worden gedaan; 
dat er geen verband wordt aange
geven met de tot op heden gelden
de werkwijze. 

Stelt voor: 
Het hoofdbestuur een toelichting te 
laten geven op de 45ste JA V over: 
- de tot op heden geldende werk

wijze inzake de systematische 
evaluatie; 

- de toekomstige systematische 
evaluatie. 

En gaat over tot de orde van de dag. 

Advies hoofdbestuur: 
Systematische evaluatie bestaat 
thans uit intensieve analyse van 
evaluatieformulieren. Daar waar 
bijsturing noodzakelijk is, vindt 
deze plaats (indien dit leidt tot 
kwaliteitsverbetering). 
Tevens wordt periodiek met de 
trainers/inleiders over de uitkom
sten van de evaluatieformulieren, 
over didactiek etc. gesproken. Het 
ligt in de bedoeling dit beleid in de 
toekomst voort te zetten. 

7. Motie: KC Amsterdam 
Betreft: agendapunt 3f 
Tekst: 
De ledenvergadering van de KC 
Amsterdam bijeen in februari 1992: 
Overwegende: 
- de tekst in de beschrijvingsbrief 

voor de 45ste JA V inzake het be
leid PR en propaganda; 

- dat PPGH/JWT op verschillende 
FR-fronten vele werkzaamheden 
voor de VVD verricht. Dat de out
put van deze werkzaamheden 
vergaande consequenties kan 
hebben op het imago van de VVD; 

- dat moet worden voorkomen dat 
een reclamebureau zich gaat be
geven op het gebied van advies 
inzake VVD-beleid. 

Vraagt het hoofdbestuur: 
- om op de 45ste JA V verslag te 

doen rond de wijze waarop de sa
menwerking met PPGH/JWT is 
geregeld en dan met name de wij
ze waarop de besturing van de 
werkzaamheden is gericht (plan
ning, werkzaamheden/briefing, 
uitvoering en evaluatie). 

Vraagt het hoofdbestuur tevens: 
- om in te gaan op het kostenplaat

je; wat kosten deze externe werk
zaamheden en wat is het leeref
fect VVD-intern geweest tot op 
heden (tussentijdse evaluaties 
kunnen zeer nuttig zijn). Indien 
blijkt dat er een hoog leereffect is 
waar te nemen kunnen werk
zaamheden in de toekomst in veel 
gevallen zelf worden uitgevoerd. 



Advies hoofdbestuur: 
Zoals bekend is in de zomer van 
1991 een contract gesloten met 
PPGH/JWT. In dit contract is o.a. 
vastgelegd op welke wijze de sa
menwerking met PPGH/JWT is ge
regeld. Tevens is de wijze en hoogte 
van honorering van de diensten die 
de partij van PPGH/JWT betrekt, 
vastgelegd. 
PPGH/JWT houdt zich primair be
zig met de vorm en niet met de in
houd. In de inleiding van het kwali
tatief onderzoek staat daarover 
vermeld: "Misschien ten overvloede 
moet worden opgemerkt dat de po
litiek-inhoudelijke strategiebepa
ling een zaak is van de partij en de 
politieke leiding; PPGH/JWT wenst 
zich primair bezig te houden met de 
factoren van invloed op de vorm en 
niet de inhoud." Vorm en inhoud 
vallen uiteindelijk onder de verant
woordelijkheid van het hoofdbe
stuur, waarbij opgemerkt moet 
worden dat over de inhoud voort
durend met de leiding en voorlich
ting van de Tweede-Kamerfractie 
overleg gepleegd wordt. 
Over de voortgang van de verschil
lende projecten vindt regelmatig 
terugkoppeling met de Landelijke 
Propaganda Commissie plaats. 
De kosten van de verschillende pro
jecten die door PPGH/JWT begeleid 
worden, zijn te vinden in de jaarre
kening 1991 en de begroting 1992. 

8. Motie: KC Amsterdam 
Betreft: agendapunten 3g 
Tekst: 
Betreffende beleid VVD met geest
verwanten in Midden- en Oost-Eu
ropa. 

De ledenvergadering van de KC 
Amsterdam bijeen in februari 1992: 
Overwegende: 
- de tekst in de beschrijvingsbrief 

voor de 45ste JA V inzake het be
leid D.W. Dettmeijerstichting, 

- de samenwerking tussen de VVD 
en de Hongaarse SDS (Szabad 
Dernocrata Szovetseg), 

- dat bij een recent bezoek aan 
Hongarije (ELD-seminar) de SDS 
de wens poneerde voor de organi
satie van een seminar over ver
zuiling i.v.m. de minderheden- en 
integratieproblematiek 

Concluderende: 
dat in grote lijnen is aan te geven 
bij welke bloedgroep de partijen 
in Hongarije behoren, 
dat meerdere Hongaarse partijen 
zich liberaal noemen, 
dat gelet op de partijprogramma's 
er drie partijen zijn die in grote 
lijnen liberale beginselen verkon
digen, te weten het MDF (Magyar 
Dernocrata Forum), de KGP (Kisz 
Gaszda Part) en de SDS, waarvan 
de MDF en de KGP samen met de 
(KNDP) christen democraten in 
regering zijn vertegenwoordigd en 
de SDS samen met een jeugdpar
tij (FIDESZ) en de communisten 
(MSZP) in de oppositie zitten, 

overwegende: 
- dat onderwerpen als verzuiling, 

minderheden en integratie (gel
dende voor de Hongaarse situatie) 
direct gekoppeld zijn aan de hui
dige ontwikkelingen in midden
Europa en de Balkan en de rol 
daarin voor de Hongaarse min
derheden 

- dat de SDS (samen met de MSZP) 
een relatie geïsoleerde positie 
bekleedt in de discussie rond deze 
onderwerpen, zowel binnen Hon
garije als daarbuiten, 

- dat de MDF en de KGP, als li
beraal opererende partijen, i.s.m. 
de christen democraten een 
staatssecretariaat hebben inge
steld (direct onder de minister
president) dat zich specifiek richt 
op de minderheden en integratie
politiek, 

stelt voor: 
- om het voorgestelde seminar niet 

alleen met het SDS te organiseren 
maar ook de MDF en KGP hierbij 
te betrekken. 

En gaat over tot de orde van de dag. 

Toelichting: 
Door met het MDF en KGP in ge
sprek te komen kunnen de volgende 
aandachtspunten worden belicht: 
- welke partij is de werkelijke te

genhanger van de VVD, het SDS, 
de MDF of de KGL, 

- is dit voor elk onderwerp het geval 
of verschilt dit per aandachtsge
bied (economisch, sociaal, milieu, 
defensie, etc.), 

- indien dit verschilt per aan
dachtsgebied moet een gedif
ferentieerd beleid worden ge
volgd. 

Zoals aangegeven raakt dit onder
werp het etnische vraagstuk en 
derhalve de huidige ontwikkelingen 
in Oost-Europa. Wellicht is het een 
onderwerp dat in de themadag Eu
ropese Institutionele Instellingen 
kan worden besproken. 

Advies hoofdbestuur: 
Door de Dettmeijerstichting vindt 
regelmatig toetsing plaats van de 
liberale ontwikkelingen in Oost
Europese partijen waarmee (nog) 
geen contacten onderhouden wor
den. Deze toetsing vindt plaats op 
basis van o.a. programmapunten 
maar ook op basis van verkregen 
informatie via de ELDR en de Li
berale Internationale. Uit de meest 
recente rapportages blijkt dat SDS 
en Fidesz de enige partijen zijn met 
een gematigde en liberale politiek 
waarin o.a. de mensenrechten ook 
wat betreft eventuele minderheden 
in Hongarije zelfworden benadrukt. 
Waar zich liberale ontwikkelingen 
in andere partijen voordoen kan op 
steun van de Dettmeijerstichting 
worden gerekend. 

9. Amendement: KC Limburg 
Betreft: agendapunt 5 
Tekst: 
Het algemeen bestuur van de ka
mercentrale Limburg in verga
dering bijeen op 24 februari 1992 
overwegende dat: 
a) de commissie niet, althans vol

strekt onvoldoende duidelijk 
heeft gemaakt dat wat er is te 
rekenen tot de vaste lasten van 
de kamercentrale; 

b) de commissie geen rekening 
heeft gehouden met de (ver
schillen in) organisatiestructuur 
van de onderscheiden kamer
centrales: het aantal ondercen
trales en het aantal afdelingen; 

c ) de commissie niet, althans on
voldoende, acht heeft geslagen 
op het feit dat enkele kamercen
trales tevens ondercentrale en 
afdeling zijn en derhalve een 3-
voudige contributiebijdrage 
ontvangen; 

d) een dermate slecht onderbouwd 
voorstel nooit de grondslag mag 
zijn voor een dergelijk zeer in
grijpend besluit waarbij een 
aantal kamercentrales beroofd 
wordt van voor hun functioneren 
zo noodzakelijke financiële mid
delen; 

besluit: 
Het hoofdbestuur te verzoeken om 
het voorstel inzake de verdeling van 
de contributiegelden voor de ka
mercentrales van de agenda af te 
voeren en de commissie op te dragen 
het onderzoek in deze kwestie op
nieuw ter hand te nemen teneinde 
een aanzienlijk beter onderbouwd 
voorstel aan een van de volgende 
algemene ledenvergaderingen ter 
beoordeling voor te leggen 
en gaat over tot de orde van de dag. 

Advies hoofdbestuur: 
Het hoofdbestuur hecht eraan nu 
tot behandeling van het voorstel 
over te gaan. De algemene verga
dering heeft hier tot tweemaal toe 
om gevraagd. De commissie uit de 
penningmeesters was gevarieerd 
samengesteld en heeft een groot . 
aantal argumenten de revue laten 
passeren. Het hoofdbestuur meent 
dat in het voorliggende voorstel niet 
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gesproken kan worden van een si
tuatie zoals door de KC Limburg 
onder d) naar voren wordt gebracht. 

10. Amendement: KC Zeeland 
Betreft: agendapunt 5 
Tekst: 
Het hoofdbestuur stelt voor de 
hoogte van de contributie ongewij
zigd te laten. 
Daarenboven wordt voorgesteld de 
verdeling van de contributiegelden 
voor de kamercentrales voor lan
gere tijd ongewijzigd te laten. 

Toelichting: 
De kamercentrale Zeeland is vol
strekt niet overtuigd van de nood
zaak om een regeling die reeds 16 
jaar bestaat thans te wijzigen. 
De argumenten om bepaalde ka
mercentrales het predikaat "bij
zonder" te geven zijn weinig aan
sprekend. Iedere kamercentrale 
heeft zo zijn eigen karakteristieken 
en bijzonderheden op basis waarvan 
aanspraak op extra middelen ge
rechtvaardigd zou zijn. 
De beste remedie voor geld te kort 
is een spectaculaire groei van het 
ledenbestand; resultaat van suc
cesvol politiek beleid. Na volging 
van het voorstel leidt tot onnodige 
onrust binnen de vereniging. Laten 
we onze energie nuttiger besteden! 

Advies hoofdbestuur: 
Het voorstel tot bespreking van de 
solidariteitsomslag is uit het over
leg van de penningmeesters van de 
kamercentrales naar voren geko
men. Het hoofdbestuur heeft ge
meend hieraan gevolg te moeten 
geven (zie ook advies bij amen
dement 10). 

11. Amendement: KC Flevoland 
Betreft: agendapunt 5 
Tekst: 
De tweede zin van 5b dient als volgt 
te luiden: 
Deze factor is voor alle kamercen
trales 1/20.1 met uitzondering van 
de volgende kamercentrales: 
- Gelderland en Leiden 0.7/20.1 
- Amsterdam, Flevoland 

en Rotterdam 
- Den Haag 
- Zeeland 

Toelichting: 

1.7/20.1 
1.4/20.1 
1.2/20.1 

Het voorstel van het hoofdbestuur 
leidt er toe dat Flevoland er zowel in 
absolute als relatieve zin het sterkst 
op achteruit gaat. Flevoland ont
vangt volgens de bestaande regeling 
f 11.992,- en indien het voorstel 
van het hoofdbestuur wordt aange
nomen f 9.672,-, hetgeen bijna 
20 % minder is. Voor een verant
woorde taakuitoefening is deze te
ruggang te rigoureus. In dit ver
band wordt er nog op gewezen dat 
het inwonertal van Almere sterk 
blijft doorgroeien. Dit levert wel 
veel VVD-kiezers op, maar ondanks 
de inspanningen die de afdeling zich 
getroost maar weinig nieuwe leden. 
De herkomst van de bewoners -
vooral uit de regio Amsterdam - is 
hier in belangrijke mate debet aan. 
Voor de kamercentrale, die ge
noemde afdeling bijstaat, betekent 
een en ander een blijvende toename 
van de financiële lasten. 
Aanneming van dit amendement 
houdt in dat Flevoland ten opzichte 
van het voorstel van het hoofdbe
stuur ca. f 1.200,- meer ontvangt, 
terwijl de andere kamercentrales 
gemiddeld ca. f 70,- minder krij
gen. 

Advies hoofdbestuur: 
Het is onvermijdelijk dat bij het 
aanbrengen van een wijziging in de 
solidariteitsomslag een aantal ka
mercentrale·s daarvan zal profiteren 
en een aantal andere een veer zal 
moeten laten. In het voorstel van de 
commissie is getracht een even
wichtige situatie te creëren. In het 
voorstel van Flevoland gaan die ka
mercentrales, die ook in het hoofd
bestuursvoorstel erop achteruit
gaan, dat nog verder. 

12. Amendement: afdeling 
Culemborg 
Betreft: agendapunt 7a 
Tekst: 
V aststelling door de algemene ver
gadering van het aantal leden van 
het hoofdbestuur ingevolge art. 23.3 
statuten. 
De VVD-afdeling Culemborg stelt 
voor het aantal leden van het 
hoofdbestuur terug te brengen van 
13 naar 9. 

Toelichting: 
Om de slagvaardigheid van het 
hoofdbestuur te vergroten is het 
noodzakelijk het aantal leden hier
van te verkleinen waardoor een be
tere en zinvollere taakverdeling 
mogelijk wordt. Een oneven aantal 
is daarbij een voorwaarde in ver
band met stemmingen. 

Advies hoofdbestuur: 
Het hoofdbestuur kan op hoofdlij
nen het amendement van de afde
ling Culemborg onderschrijven, en 
stelt voor in verband met zorgvul
dige afwegingen in de eerstvolgende 
jaarlijkse algemene vergadering 
met een onderbouwd voorstel te ko
men, waarbij mogelijke voorstellen 
ter wijziging van statuten eveneens 
meegenomen zullen worden. 

13. Motie: KC Amsterdam 
Betreft: agendapunt 7a 
Tekst: 
De ledenvergadering van de KC 
Amsterdam bijeen in februari 1992: 
Overwegende: 
- dat het hoofdbestuur het noodza

kelijk acht om de slagvaardigheid 
van het hoofdbestuur te vergroten 
door het aantal leden te verklei
nen waardoor een beter en zin
vollere taakverdeling mogelijk 
wordt; 

- dat het aantal leden van het 
hoofdbestuur als gevolg van het 
niet vervullen van de vacature 
Vogelenzang terug wordt ge
bracht met 1 tot 12. 

Vraagt het hoofdbestuur: 
- om op de 45ste JAVaan te geven: 

- op welke wijze de invulling van 
de taken binnen het hoofdbe
stuur nu met 12 personen zin
voller is geworden c.q. hoe de 
toekomstige taakverdeling er 
uit ziet en of het bij een afname 
met 1 lid blijft. 

En gaat over tot de orde van de dag. 

Advies hoofdbestuur: 
Zie advies onder 12. Het hoofdbe
stuur stelt op de eerste vergadering 
na de 45ste JAV de taakverdeling 
definitief vast. 

14. Motie: afdeling Roermond 
Betreft: agendapunt 11 
Tekst: 
De VVD Roermond in vergadering 
bijeen op 9 maart 1992 overwegende 
dat 
- de migrantenproblematiek een 

alsmaar groter wordend probleem 
vormt binnen onze hedendaagse 
samenleving; 

- de discussie hieromtrent, mede 
dankzij de VVD, sedert enige tijd 
weer gevoerd mag worden, het
geen broodnodig is om escalatie te 
voorkomen, 

echter in aanmerking nemende dat 
de VVD zich tegenwoordig met 
haar leden tijdens de themadagen 
buigt over zwaarwegende politie
ke onderwerpen, teneinde tot een 
goed overwogen standpunt te ko
men gebaseerd op voldoende fei
telijke informatie; 
dat ook de migrantenproble
matiek zwaarwegend genoemd 
mag worden; 
dat het geen goede zaak is deze 
discussie te voeren op een achter
namiddag van een landelijke le
denvergadering met een overvolle 
agenda, 

vraagt de vergadering: 
Een landelijke themadag minder-
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heden te organiseren op korte ter
mijn en af te zien van de discussie 
tijdens de algemene ledenvergade
ring op 22 en 23 mei 1992. 

En gaat over tot de orde van de dag. 

Advies hoofdbestuur: 
Afwijzen. 
Het agendapunt "Migrantenpro
blematiek" is conform art. 21.2 van 
de statuten ter behandeling inge
diend voor de jaarlijke algemene 
vergadering. Formeel gezien kan dit 
voorstel slechts door intrekking van 
de agenda worden afgevoerd. Het 
hoofdbestuur acht het onderwerp 
echter van dermate groot belang dat 
het een goede zaak is om er in het 
hoogste orgaan van de partij, de al
gemene vergadering, aandacht aan 
te besteden. 


